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Verslag Plantage Weesperbuurt Overleg dd 28 oktober 2019, kantine Swift, Plantage Parklaan 
 
Aanwezig: Bob Soer (vz/BC Ceres), Erik Hardeman (notulist/Buurtmagazine/NPG), Vera Amende 
(Buurtmagazine/Amstel), Eva de Boer (NAG), Florine Boucher (NKG), Elmar Janssen (Groenlinks), Pienke Kal 
(Spinozakade, PWBV), Loes Lauteslager (PMG), Franck Ratering (Onbekendegracht), Lies Ros (PKL/PMG), Hans 
van Rooijen (Wijkagent), Tom Schulpen (PML), Michel Snoeren (Sarphatistraat), Paul Spoek (postcodegebied 
1017), Willem Sijthoff (PMG), Michel van Wijk (NKS), Angelique Wijnberg (Dock), Marijke van der Wijst 
(NHG), Peter Zwaga (NKS). 
 
Afkortingen: 
BC  Bewonerscommissie 
Dock  Amsterdamse welzijnsorganisatie 
NAG  Nieuwe Achtergracht 
NHG  Nieuwe Herengracht 
NKG  Nieuwe Keizersgracht 
NKS  Nieuwe Kerkstraat 
NPG  Nieuwe Prinsengracht 
PKL  Plantage Kerklaan 
PMG  Plantage Muidergracht 
PML  Plantage Middenlaan 
PWBV  Plantage Weesperbuurtvereniging 
PWL  Plantage Westermannlaan 
SdGP  Stichting de Groene Plantage 
STAA  Stichting tussen Amstel en Artis 
 
 

1. Opening en Voorstelronde  
Voorzitter opent de vergadering en vraagt de aanwezigen zich kort voor te stellen.  

 
2. Vaststelling van de Agenda  

In verband met de aanwezigheid van twee gasten voor de agendapunten 8 en 9 worden die  
behandeld voor punt 7. Na agendapunt 9 wordt een leespauze ingelast.  
 

3. Mededelingen 
Bedenkt eer gij gedenkt: Onder deze titel is begin oktober een door Petra Catz samengesteld boekje 
verschenen waarin tegenstanders van de bouw van het Holocaust Namenmonument langs de 
Weesperstraat hun beweegredenen uiteenzetten. 
 
Gebiedsplangroepje: Op de eerder verstuurde uitnodiging om mee te praten over de wensen voor 
het Gebiedsplan 2020 is geen reactie ontvangen, waarna de gebiedsplangroep is doorgegaan met de 
5 PWO-deelnemers die zich eerder bogen over het gebiedsplan, op initiatief van Erik Hardeman. 
 
Ooaterkerk: De adhesiebetuiging met het protest van het Eilandenoverleg tegen de voorgenomen 
verkoop van de Oosterkerk is namens het PWO verstuurd. 
 
Namenmonument: Begin november zal een begin worden gemaakt met het bouwrijp maken van de 
groenstrook langs de Weesperstraat waar het monument moet komen. Fietsers zullen gedurende 
twee jaar worden omgeleid via de Amstel. 
 
Buurtfeest: De PWBV zoekt versterking van de organisatie van het Buurtfeest 2020 in het 
Wertheimpark. Het feest vindt eind juni plaats. Een oproep voor vrijwilligers zal via de mailinglijst van 
het PWO worden verspreid.  
 

4. Verslagen Plantage Weesperbuurt Overleg dd 27 mei en 2 september 2019 
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De verslagen worden ongewijzigd goedgekeurd.  
 

5. De toekomst en het voorzitterschap van het PWO 
Het voorstel van vz. Bob Soer voor een klankbordgroep wordt op voorstel van Michel van Wijk licht 
gewijzigd. In de tekst stond: Het PWO is en blijft een platform dat (buurt)organisaties en individuele 
personen uit de buurt in staat stelt om hun standpunt kenbaar te maken. Aan ‘standpunt’ worden 
toegevoegd ‘ideeën, wensen en zorgen’. In deze gewijzigde vorm gaat de vergadering akkoord met 
de tekst.  

6. Opvang ongedocumenteerden op de Plantage Muidergracht 14  
Na de eerder verspreide informatie is het wachten nu op een officieel besluit. De discussie spitst zich 
vanavond daarom toe op de vraag wat de taak wordt van de voorgestelde begeleidingscommissie. 
Ook vragen verschillende aanwezigen zich af of er geen andere, meer definitieve bestemming voor 
het pand gevonden had kunnen worden. Stadsdeelcommissielid Elmar Janssen legt echter uit dat 
daarvoor een dure verbouwing nodig zou zijn, waarvoor het geld ontbreekt. Hij wijst er op dat het 
pand een onderwijsbestemming heeft en ook zal behouden. Daar doet het maximaal drie jaar 
durende gebruik als opvanglocatie voor ongedocumenteerden niets aan af.  

7. De herprofilering van de Nieuwe Kerkstraat 
Bewoner van de NKS Peter Zwaga doet verslag van een onlangs gehouden bewonersbijeenkomst 
over de herinrichtingsplannen. Hij wijst op het feit dat hiervan al in 2005 sprake was. Nu het er dan 
eindelijk van lijkt te komen, blijkt het werk pas in 2023 te kunnen worden voltooid. Dat kun je niet 
maken, is zijn mening en die van zijn medebewoners. Hij wil weten of de aanwezigen suggesties 
hebben om de uitvoering te versnellen. Michel van Wijk noemt dat een hele uitdaging. Het maximale 
wat je kunt bereiken is volgens hem om in het proces duidelijke piketpalen te stellen en ervoor te 
zorgen dat die in ieder geval gehaald worden. Ondanks alles kan toch worden geconstateerd dat er 
enig schot in de zaak zit, constateert vz. Hij noemt de plannen vertrouwenwekkend. 

8. Uitbreiding Bridge Hotel 
Franck Ratering, bewoner van de Onbekendegracht, geeft een kort overzicht van de gecompliceerde 
gang van zaken rondom de uitbreiding van dit hotel op de hoek van de Amstel en de Nieuwe 
Prinsengracht, dus min of meer naast Carré. Al in 2016 werd bekend dat er sprake was van 
uitbreidingsplannen. Hoewel de bewoners verschillende malen is toegezegd dat zij bij de 
planvorming betrokken zouden worden, is dit nooit gebeurd. Intussen blijkt wel een sloopvergunning 
te zijn aangevraagd en toegekend en is een ontwerpbesluit gemaakt voor de uitbreiding van het 
hotel. Volgens het gemeentelijke overnachtingsbeleid zouden de omwonenden bij de planvorming 
betrokken moeten worden en gelden er kwaliteitseisen voor de uitbreiding. De gemeente houdt zich 
volgens de bewoners echter niet aan het eigen beleid. Zij willen de gemeente nu dwingen om zich 
aan het eigen overnachtingsbeleid te houden. Ratering informeert naar suggesties van de 
aanwezigen of naar hulp die de bewoners van het PWO zouden kunnen krijgen. Hij krijgt van 
verschillende kanten suggesties aangereikt, onder andere om in te spreken bij de gemeenteraad. 

9. Gebiedsplan 2020 
De gebiedsplangroep heeft op de valreep een stuk geproduceerd dat aan de aanwezigen wordt 
uitgedeeld. Na een leespauze wordt het stuk besproken.  

Wensenlijst 

Eerst wordt de wensenlijst op pag. 2 en 3 per onderwerp besproken. De aanwezigen stemmen in 
grote lijnen in met de in het stuk geformuleerde wensen, maar hebben de volgende suggesties voor 
aanvullingen en/of wijzigingen. 

Opknapbeurt fietspaden Plantage Middenlaan. 
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Tom Schulpen constateert dat veel voetgangers aan het begin van de Plantage Middenlaan ter 
hoogte van Desmet op het fietspad lopen. Dat levert gevaarlijke situaties op met fietsers die vanuit 
de stad met flinke snelheid de Plantage Middenlaan inrijden. Hij stelt voor om de gemeente te vragen 
het fietspad te voorzien van rode bestrating zodat voor voetgangers duidelijk is dat het om een 
fietspad gaat. Deze suggestie wordt aan het stuk toegevoegd. 
Hans van Rooijen krijgt regelmatig meldingen over fietsers die voor voetgangers moeten uitwijken en 
daardoor schade aan de geparkeerde auto’s veroorzaken. De vergadering verwacht dat dat probleem 
met een rode bestrating zal zijn opgelost. 
 
Aanmeren Schaduwkade 
Marijke van der Wijst stelt voor om de gemeente te vragen de lage hekjes op de rand van de 
kademuur te verwijderen. Die zijn bedoeld om auto’s te behoeden voor een duik in de gracht, maar 
worden door schippers gebruikt om hun boten aan de kade vast te leggen. Haar voorstel wordt niet 
weersproken.  
 
Tegengaan drugsoverlast 
Hans van Rooijen wijst erop dat de overlast op het Alexanderplein alcohol gerelateerd is en dus niet 
in dit lijstje thuis hoort. Toegevoegd kan worden dat er ook sprake is van drugsoverlast in de buurt 
van Artis. Het stuk wordt in deze zin aangepast. 
 
Dr. Sluyspad 
Florien Boucher neemt vaak het Dr. Sluyspad als zij naar de stad moet, omdat een keuze voor de 
Plantage Parklaan leidt tot problemen bij het oversteken van de Plantage Middenlaan. Die problemen 
zouden voorkomen kunnen worden als de gemeente bereid zou zijn om een stoepje op dat kruispunt 
te verwijderen en zo het fietspad breder te maken zodat het een tweerichting fietspad kan worden. 
Omdat het de vergadering niet helemaal duidelijk is wat Boucher precies bedoelt, stelt Erik 
Hardeman voor om eerst met haar te overleggen over wat haar voor ogen staat. 
 
Zelfpersende afvalbakken 
Willem Sijthoff stelt dat het op zich goed is dat er afvalbakken zijn, maar hij vindt dat er zo 
langzamerhand wel erg veel komen en dat ze bovendien op een meer esthetisch verantwoorde 
manier moeten worden geplaatst. De discussie die volgt leidt op dit moment niet tot een concrete 
aanpassing van de wensenlijst. 
 
Openbare toiletten 
Marijke van der Wijst vraagt of aan dit punt toegevoegd kan worden: het tegengaan van ongewenst 
gedrag door de passagiers van de boten in de grachten. Een meerderheid van de aanwezigen vindt 
haar pleidooi geen reden om het gebiedsplan aan te passen. 
 
Informatieborden 
Verschillende aanwezigen geven aan geen behoefte te hebben aan zulke borden in de buurt. Men 
vindt het vervuiling van de stad en ziet ook verschillende praktische bezwaren. Vz. constateert dat er 
in de vergadering op dit moment onvoldoende draagvlak is om dit punt in de wensenlijst van het 
PWO op te nemen. Hij nodigt initiatiefnemer Michel van Wijk uit om zijn voorstel verder uit te 
werken en later op het PWO terug te laten komen.  
 
Buurtconciërge 
Binnen de gebiedsplangroep was er discussie of de wens om te onderzoeken of de benoeming van 
een buurtconciërge in de plantage- en weesperbuurt werkelijk gedragen wordt. De aanwezigen 
hebben daar echter geen bezwaar tegen. Derhalve wordt dit punt toegevoegd. 
 
Concluderend meldt vz. dat de aldus aangevulde lijst zal worden aangeboden aan het DB van 
stadsdeel Centrum.  
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Lange-termijnonderwerpen 
Het onderwerp ‘Knowledge Mile’ wordt kort besproken. Geconcludeerd wordt dat dit onderwerp 
meer aandacht behoeft dan vanavond mogelijk is. Tijdens een van de komende PWO’s zal het als 
apart agendapunt worden opgevoerd. De lange-termijn onderwerpen worden nu niet toegevoegd 
aan de wensenlijst die wordt voorgelegd aan het stadsdeelbestuur.   
 
Focusprojecten 
Het stadsdeelbestuur heeft aangekondigd de weinig bevredigende werkwijze rond de 
gebiedsplannen te willen veranderen. In plaats van de huidige waslijst aan wensen komen er grotere, 
meer samenhangende focusprojecten. Omdat nog onduidelijk is wat deze verandering inhoudt zal 
een werkgroep van het PWO hier onderzoek naar gaan doen om in het PWO met een voorstel te 
komen hoe in de toekomst om te gaan met de bewonersparticipatie. Erik Hardeman vraagt of bij de 
aanwezigen belangstelling bestaat om mee te doen in de in te stellen werkgroep. Vooralsnog is de 
animo gering.  
 
Mandaat 
Tot slot van de bespreking van dit punt geven de resterende aanwezigen de Gebiedsplangroep 
mandaat om namens het PWO met de gebiedsmakelaar te overleggen over de aan het DB van het 
stadsdeel aangeboden lijst met wensen.  
De vz. krijgt mandaat om het DB van het stadsdeel namens het PWO op de hoogte te stellen van de 
eerste bevindingen van de werkgroep focusprojecten en om te vragen actief betrokken te worden bij 
de verdere ontwikkeling van een alternatief voor de gebiedsplannen 

 
10. Wvttk 

Gezien het gevorderde tijdstip onthouden de nog aanwezige belangstellenden zich discreet van 
inbreng.  
 

11. Sluiting 
Om ongeveer 23.00 uur sluit vz. de vergadering. 
 
 
 


